
نقاط - 2-3 نقاط، كل 8-10 ساعات.
رذاذ بجرعة مقاسة - كبسة واحدة من الرذاذ، كل 8-10 ساعات.

هذا الدواء غير معد عادة للاطفال ولرضع دون السنتين من العمر الا اذا نصح الطبيب بذلك وتحت مراقبته. 
يُمنع تجاوز الجرعة الموصى بها.

اذا نسيت تناول هذا الدواء في الوقت المحدد، فعليك تناوله فور تذكرك، ولكن يُمنع باي شكل تناول جرعتين معًا.
كيف بامكانك المساعدة في نجاح العلاج؟

نقاط الانف: أ. كيف تستخدم النقاط: افتح المنخر بلطف. احن رأسك للوراء، او اضطجع على السرير. نقط الدواء في كل منخر، وابق رأسك محنياً 
لعدة دقائق، لكي يتوزع الدواء في جميع اجزاء الانف. ب. اغسل القطارة جيدًا بماء ساخن وجفف بممسحة ورقية نظيفة.، واحرص على عدم دخول 

ماء لداخل القنينة. اغلق القنينة جيدًا بعد الاستعمال. ج. لتفادي انتشار التلوث - لا تستعمل نفس العبوة لاكثر من مريض واحد.
رذاذ: أ. افتح المنخر بلطف. حيث رأسك منتصباً، رش الدواء في كل منخر )مع اغلاق المنخر الثاني بواسطة الضغط بالاصبع( كالآتي: استنشق 
استنشاقات قصيرة واكبس بكبسات سريعة وقوية على العبوة. عدد الكبسات يكون حسب الجرعة الموصى بها. ب. انتظر 3-5 دقائق. ج. افتح المنخر 
بلطف وكرر العملية ثانية اذا لزم الامر. د. اغسل فتحة العبوة بالماء الساخن ولكن يجب الحذر من دخول الماء للعبوة. جفف/ي العبوة بمنديل ورقي 

نظيف واغلقها جيدًا. هـ. يجب استعمال عبوة واحدة لكل مريض وذلك لتفادي انتشار التلوث من مريض لآخر.
يُمنع تناول الدواء في الظلمة! يجب فحص طابع الدواء والجرعة في كل مرة تتناول/ين الدواء. إستعمل/ي النظارات الطبية إذا لزم الأمر.

4. الأعراض الجانبية
كما هو الحال بأي دواء آخر، قد يؤدي استخدام كسيلوڤيت، إلى حدوث أعراض جانبية عند بعض المستخدمين. لا تفزع عند قراءة الأعراض الجانبية. 

قد لا تعاني من أي منها على الإطلاق.
قد تظهر اعراض جانبية مثل: الشعور بحرقان في الانف والحنجرة، جفاف الانف، غثيان، عطاس او لدغ في الانف. تختفي هذه الاعراض عادة  فترة 

قصيرة بعد التعود على الدواء. اذا استمرت هذه الاعراض او تضايق، يجب استشارة الطبيب.
أعراض تلزم الانتباه الخاص: في حالة احتقان متكرر، او اعراض ناجمة عن امتصاص الدواء )لداخل الجسم( مثل: الصداع، تشويشات الرؤية، 
اضطراب في النوم ودقات قلب سريعة وقوية. اعراض تدل على ظهور حساسية: صعوبة في التنفس او البلع، تورم الوجه، الشفتين، اللسان او الحلق، 

حكة شديدة في الجلد المرافق بتهيج احمر او بثور في الجلد: توقف عن العلاج ويجب التوجه للطبيب فورًا!
الاعراض الجانبية والتفاعلات بين الادوية لدى الأطفال والرضع: على الآباء إبلاغ الطبيب عن أي اعراض جانبية، وكذلك أي دواء آخر يعطى 

للولد. انظر أعلاه الاعراض الجانبية والتفاعلات بين الادوية المذكورة.
في اي حال اذا شعرت بأعراض جانبية لم تذكر في هذه النشرة، أو إذا حدث تغير في شعورك العام، فعليك إستشارة الطبيب فورًا. 

٥. كيف تخزن الدواء؟
.٢٥C˚ يحفظ غي مكان مظلم، بدرجة حرارة تحت 	

الشهر. في  الأخير  اليوم  إلى  ينسب  الصلاحية  انتهاء  تاريخ  العبوة.  على  الظاهر   )Exp. date( الصلاحية  انتهاء  تاريخ  بعد  الدواء  استعمال  يمنع  	
حتى عند مراعاة تعليمات التعبئة/التخزين الموصى بها، فإن الأدوية تبقى صالحة لمدة محدودة فقط. في أية حالة من الشك، عليك استشارة الصيدلي  	

الذي صرف لك الدواء. يمكن استخدام الدواء لمدة ٦ اشهر بعد فتح العبوة للمرة الاولى، وفقط اذا لم تنتهي فترة صلاحيته الظاهرة على العبوة.
الدواء هو محلول نقي وبدون لون. 	

يجب حفظ الدواء في العبوة الاصلية. يُمنع تخزين أدوية مختلفة في نفس العبوة.  	
تجنب التسمم! يجب حفظ هذا الدواء، وكل دواء اخر، في مكان مغلق، بعيدا عن متناول أيدي الأولاد و/أو الأطفال وهكذا تتجنب التسمم.  	

اذا تناولت جرعة زائدة او اذا ابتلع ولد بالخطأ من الدواء، توجه فورًا الى غرفة الطوارئ في المستشفى واحضر عبوة الدواء معك. 	
من دون تعليمات واضحه من الطبيب يمنع التسبب بالتقيؤ. 	

٦. معلومات اضافيه
اضافة الى المواد الفعاله, فالدواء يحتوي كذلك على المواد الغير فعالة التالية:

Sodium Chloride, Potassium Chloride, Benzalkonium Chloride, Disodium Edetate, Disodium Hydrogenphosphate, Potassium 
Dihydrogenphosphate, Purified Water

المنتج: ڤيتامد صناعات دوائية م.ض.، ص.ب. 114، بنيامينا 30550، اسرائيل.
هذه النشرة فحصت وصودق عليها من قبل وزارة الصحة قي تاريخ ٢٠١٥/٠٤

رقم تسجيل الدواء:  كسيلوڤيت %0.05     625827663
	    كسيلوڤيت %0.1        625727664

للتبسيط ولتسهيل قراءة هذه النشرة ورد النص بلسان المذكر. مع هذا فالدواء معد لكلا الجنسين. 

Do not exceed the recommended dose.
If you forgot to take the medicine at the scheduled time, take a dose as soon as you remember, but never take two doses at 
the same time.
How can you help ensure the success of the treatment?
Nasal drops: a. How to use the drops: Blow your nose gently. Tilt your head backwards or lie down on a bed. Put the drops into 
each nostril and continue tilting your head backwards for a few minutes to allow the medicine to spread throughout the nasal cavity. 
b. Rinse the dropper well with warm water and dry it with a clean paper towel. Take care not to let any water enter the bottle. Close 
the bottle tightly after use. c.To avoid cross-contamination, do not let anyone else use the same bottle.
Nasal spray: a. Blow your nose gently. With your head upright, spray the medicine into each nostril (while blocking the other nostril 
with a finger), as follows: breathe in short inhalations while squeezing the bottle with rapid, strong pressure. The number of times 
you squeeze the bottle will depend on the recommended dose. b. Wait 3-5 minutes. c. Gently blow your nose again, and repeat 
the procedure if necessary. d. Rinse the nozzle of the spray bottle with warm water, while taking care not to let any water enter the 
bottle. Dry with a clean paper towel and close tightly. e. To avoid cross-contamination, do not let anyone else use the same bottle.
Do not take medicines in the dark! Check the label and the dose each time you take a medicine. Wear reading glasses if you 
need them.
4. Side effects:
Like any medicine, the use of Xylovit may cause side effects in some users. Do not be alarmed when reading the list of side 
effects – you may not suffer from any of them.
The following side effects may occur: a sensation of burning in the nose and throat, nose dryness,nausea, sneezing or 
tingling in the nose.These side effects usually resolve within a short time following the period of adaptation to the medicine. If they 
persist or bother you,consult your doctor.
Side effects requiring special attention: In case of recurrent nasal congestion or effects indicating possible systemic 
absorption (in the body), such as: headache, visual disturbances, sleep disturbances and stronger- or faster-than-usual heartbeats. 
Effects that may indicate an allergic reaction: difficulty breathing or swallowing, swelling of the face, lips, tongue or throat, severe 
skin itching accompanied by a red rash or skin swellings: stop the treatment and contact your doctor immediately!
Side effects and drug interactions in children and infants: The parents must inform the attending doctor of any side 
effect and any other medicine administered to the child! See special side effects and drug interactions detailed above.
In the event that you experience side effects not mentioned in this leaflet, or if there is a change in your general condition, consult 
your doctor immediately.
5. How should this medicine be stored?
• Store in a dark place at a temperature below 25ºC. 
• Do not use the medicine after the expiry date that appears on the package. The expiry date refers to the last day of that month.
• Even if stored according to the recommended packaging/storage conditions, medicines may be kept for a limited period only. In 

case of any doubt, consult the pharmacist who supplied the medicine to you. The medicine may be used for up to 6 months after 
the bottle is first opened,but no later than the expiry date indicated on the package. 

• The medicine is a clear colorless solution. 
• Store in the original package. Do not store different medicines in the same package.
• Avoid poisoning! This medicine and any other medicine must be stored in a safe place, out of the reach of children and/or 

infants, to avoid poisoning. 
• If you have taken an overdose or if a child has accidentally swallowed the medicine, go to a hospital emergency room immediately, 

bringing the medicine package with you. 
• Do not induce vomiting unless explicitly instructed to do so by your doctor!
6. Additional Information
In addition to the active ingredients, the medicine also contains the following inactive ingredients:
Sodium Chloride, Potassium Chloride, Benzalkonium Chloride, Disodium Edetate, Disodium Hydrogenphosphate, Potassium 
Dihydrogenphosphate,purified water.

Manufacturer: Vitamed Pharmaceutical Industries Ltd., POB 114 Binyamina, 3055002, Israel.
This leaflet was checked and approved by the Ministry of Health in April 2015.
Medicine registration number: Xylovit 0.05%: 625827663
                                               Xylovit 0.1%: 625727664

صودقت هذه النشرة وفحص محتواها من قبل وزارة الصحة.
نشرة للمستهلك حسب انظمة الصيادلة )مستحضرات( 1986

يُسوق هذا الدواء بدون وصفة طبيب 

كسيلوڤيت %0.1
نقاط/رذاذ بجرعة مقاسة للأنف - للكبار

كسيلوڤيت %0.05
نقاط/رذاذ بجرعة مقاسة للأنف - للأولاد

Xylometazoline HCl 0.1%             :%0.1 التركيب:    كسيلوڤيت
Xylometazoline HCl 0.05%         :%0.05 كسيلوڤيت                 

لقائمة المواد غير الفعالة في الدواء، انظر البند 6- "معلومات إضافية".
إقرأ النشرة بإمعان حتى نهايتها قبل البدء باستخدام الدواء. تشمل نشرة المستهلك هذه معلومات موجزة عن الدواء.

هذا الدواء مسوق بدون وصفة طبيب. هذا الدواء مخصص للبالغين، والاولاد والناشئين. يجب تناول الدواء بشكل صحيح. استشر الصيدلي اذا كنت 
بحاجة الى معلومات اضافية. يجب عليك التوجه للطبيب اذا تفاقمت اعراض المرض او اذا لم يحدث تحسن.

1. لمَ أعدّ هذا الدواء؟
هذا الدواء يُقبض الأوعية الدموية في الانف وهكذا تقلل من احتقان الانف.

الاستطباب: لتخفيف سريع حتى 10 ساعات  لاحتقان الانف.
المجموعة العلاجية: يحوي هيدركلوريد الكسيلوميتازولين، الذي يعد من مجوعة الاعراض.

2. قبل استخدام الدواء
يمنع استخدام الدواء إذا:

لديك حساسية لاحد مركبات الدواء او لمستحضرات مشابهة لنفس الغرض. 	
او اذا اجريت عملية استئصال ترانس ڤينوئيدي للغدة النخامية، أو بعد اجراء عمليات في الأنف والحلق.  	

تحذيرات خاصه المتعلقة باستعمال الدواء:
يُمنع استعمال الدواء بدون استشارة الطبيب قبل بداية العلاج: اذا كنت حاملاً او مرضعة او اذا كنت تعاني او عانيت في الماضي من خلل في  أ.	
وظيفة القلب/الأوعية الدموية )تصلب الشرايين(، العينين )مثل الزرق "جلاوكوما"(، خلل في وظيفة الكبد، الكلى/جهاز البول، وفرط نشاط الغدة 

الدرقية، ضغط الدم العالي او السكري.
الإستعمال المتواصل والافراط في الاستعمال قد يسبب الاحتقان وضرر لغشاء الانف، يُمنع استعمال هذا الدواء لفترات متقاربة او لفترة طويلة بدون  ب.	

استشارة الطبيب. كما ويُمنع استعمال كسيلوڤيت لفترة تزيد عن ثلاثة ايام متواصلة الا اذا سُجل غير ذلك من قبل الطبيب. 
إذا كانت لديك حساسية لنوع من الطعام أو الدواء، فعليك إبلاغ الطبيب قبل استعمال الدواء.  ج.	

تفاعلات بين العقاقير: اذا كنت تتناول/ين دواء آخر او انتهيت مؤخرًا من تناول دواء آخر، فعليك ابلاغ الطبيب المعالج وذلك  لتفادي المخاطر أو  د.	
عدم نجاعة الدواء الناجمة عن تفاعلات بين العقاقير، خاصة ادوية ضد الكآبة مثل مثبطات MAOI الثلاثية-تسيكلينات او الرباعية-تسيكلينات )قد 

يؤدي الاستعمال المتزامن الى تضخيم التأثير النظامي للكسيلوميتزولين(، ادوية لخفض ضغط الدم مثل ميثيل دوبا أو التيروكسين.
معلومات مهمة عن بعض مركبات الدواء: 

يحوي Benzalkonium Chloride 0.01% كمادة حافظة.

3. كيف يُستخدم الدواء؟
انتبه: ليس للابتلاع! هذا الدواء معدّ للاستعمال الخارجي فقط.

الجرعة الموصى بها عادة )في حالة عدم وجود تعليمات اخرى من الطبيب(:
للكبار وللاولاد فوق 12 سنة - استخدم كسيلوڤين ٠.١٪:

نقاط: 2-3 نقاط، كل 8-10 ساعات.
رذاذ بجرعة مقاسة - 1-2 كبسة، كل 8-10 ساعات.

للاولاد من سنتان حتى 12 سنة: استعمل/ي كسيلوڤيت %0.05: 

The format of this leaflet was determined by the ministry of health who checked and approved its content.
PATIENT PACKAGE INSERT IN ACCORDANCE WITH THE PHARMACISTS' REGULATIONS (PREPARATIONS) - 1986

This medicine is dispensed without a doctor’s prescription.

XYLOVIT 0.1%
Nasal drops/dosing spray-adults

XYLOVIT 0.05%
Nasal drops/dosing spray-children

Composition: Xylovit 0.1%: Xylometazoline HCl 0.1%
                        Xylovit 0.05%: Xylometazoline HCl 0.05%
For the list of inactive ingredients of the medicine, please see section 6 – “Additional information”
Read the entire leaflet carefully before using this medicine. This leaflet contains concise information about the medicine. 
This medicine is dispensed without a doctor’s prescription. The medicine is intended for adults, children and adolescents. It must 
be used correctly. Consult a pharmacist if you need additional information. Contact your doctor if disease symptoms worsen or 
do not improve. 
1. What is the medicine intended for?
The medicine constricts the nasal blood vessels, thus reducing nasal congestion.
Indication: For rapid relief of nasal congestion lasting up to 10 hours.
Therapeutic group: Contains xylometazoline hydrochloride belonging to the class of sympathomimetic agents.
2. Before using this medicine
Do not use the medicine if: 
• You have a known sensitivity to any of the medicine ingredients or similar preparations intended for the same purpose.
• You have undergone transsphenoidal hypophysectomy or nasopharyngeal operations.

Special warnings related to the use of this medicine:
a) Do not use this medicine without consulting a doctor before starting treatment: if you are pregnant or breastfeeding or if you suffer 

or have previously suffered from impaired function of the heart or blood vessels (arteriosclerosis), eyes (such as glaucoma), 
from impaired function of the liver, kidneys/urinary system, or from hyperthyroidism, hypertension or diabetes. 

b) Prolonged or excessive use may result in worsening of congestion and injury of the nasal mucosa! Do not use this medicine 
frequently or for a prolonged period of time, without consulting your doctor. Do not use Xylovit for more than 3 days consecutively, 
unless prescribed by your doctor. 

c) If you are sensitive to any food or medicine, inform your doctor before taking the medicine.
d) Drug interactions: If you are taking other medicines, or have recently completed treatment with another medicine, notify your 

attending doctor to avoid the risks or inefficacy resulting from drug interactions, especially regarding anti-depressants such as 
monoamine oxidase inhibitors (MAOI), tricyclic and tetracyclic anti-depressants (simultaneous use may intensify the systemic 
effect of xylometazoline), and anti-hypertensive medicines such as methyldopa or thyroxine.

Important information about some of the ingredients of the medicine:
Contains Benzalkonium Chloride 0.01% as a preservative.
3. How should this medicine be used?
Attention: Do not swallow this medicine! It is intended for external use only.
The standard dose (in the absence of other instructions provided by the doctor):
Adults and children above the age of 12 years – use Xylovit 0.1%:
Drops: 2–3 drops every 8–10 hours.
Metered-dose spray: spray (by squeezing the bottle) once or twice every 8–10 hours.
Children aged 2-12 years – use Xylovit 0.05%:
Drops: 2–3 drops every 8–10 hours.
Metered-dose spray: spray (by squeezing the bottle) once every 8–10 hours.
This medicine is not usually intended for children and infants below the age of 2 years, unless administered according to a doctor’s 
recommendation and under his supervision. 
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